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ЗАПИСНИК 

СА 4. СЕДНИЦЕ ПРЕДСЕДНИШТВА 
ЗАЈЕДНИЦЕ ЕЛЕКТРОТЕХНИЧКИХ ШКОЛА СРБИЈЕ 

 

Четврта седница Председништва Заједнице електротехничких школа Србије одржана је 26. јануара 
2023. године електронским путем преко Google meet платформе (https://meet.google.com/ymx-psxy-gqz). У 
рад седнице укључили су се: Небојша Соколовић, Вера Живанић, Бранко Суботић, Марјан Иванов, Мирољуб 
Сеничић и Горан Станковић. Одсутан Ермидин Елезовић. 

Седница Председништва почела је у 11.35. 
Седницом председава Небојша Соколовић, председник Заједнице. 
Председник Соколовић, поздравио свечланове Председништва који су се укључили на састанак и 

констатовао да састанку не присуствује једино Ермидин Елезовић тако да постоји кворум за доношење 
одлука и предложио је следећи: 

Д Н Е В Н И  Р Е Д  
 
1. Разматрање иницијативе за промену стандрада квалификација за образовни профил 

електротехничар за електронику на возилима 
2. Разматрање предлога високошколским установама о признавању постигнућа ученика на 

такмичењима у подручју рада електротехника приликом уписа 
3. Извештај о тренутном статусу предлога за промену стандарда квалификација за 

образовни профил електротехничар обновљивих извора енергије 
4. Текућа питања  

 
Предлог дневног реда једногласно је усвојен након чега се кренуло на расправу по тачкама усвојеног  
дневог реда. 

Тачка 1. 

Небојша Соколовић је рекао да се у средњим стручним школама од 2007. године уписује образовни 
профил техничар мехатронике прво као огледни образовни профила а затим и као профил који је преведен 
у редован систем и код кога је у два наврата до сада мењан стандард квалификација. Техничар 
мехатронике је образовни профил који припада подручјима рада електротехника и машинство и обрада 
метала. Овај образовни профил је успео да избори своје место у упису и да привуче добре ученике у 
чколама који га уписују захваљујући подршци и интересовању које компаније имају за њега. 

У понедељак 2. јануара као председник Заједнице добио је, од стране Секторског већа, чији је он 
члан, предлог измене стандарда квалификација за образовни профил електротехничар за елекронику на 
возилима који је поднела ЕТШ „Мија Станимировић“ из Ниша са захтевом да, као члан СВ, да своје 
мишљење о овом предлогу.  

Соколовић је подсетио чланове Председништва да је на састанку ИО Заједнице који је одржан у 
Железничко-техничкој школи у Београду била поново покренута иницијатива за измену стандарда 
квалификација за поменути образовни профил ида је тада своју заинтересованост за измену показала и 
Вера петровић са ВИШЕР-а. ЕТШ „Мија Станимировић“ је тада била означена као школа која треба да буде 
носилац активности. По речима Соколовића од тада па до тренутка док није добио обавештење из 
Секторског већа никакве иницијативе за покретање рада на измени стандарда квалификације од ЕТШ „Мија 
Станимировић“ није било. 



Небојша Соколовић је рекао да је био затечан када му је стигао тај предлог из СВ и да је у току 
поподнева разговао са секретаром заједнице који је већ у уторак упутио позив за овај састанак. 

Председавајући је рекао да није спорно што је направљен предлог за измену стандарда 
квалификације али да је спорно што ЕТШ „Мија Станимировић“ као чланица Заједнице није обавестила 
Заједницу о својој намери за подношење измена стандарда квалификација, приликом израде   прдлога 
измена нису консултовани представници осталих школа чланица Заједнице које имају овај образовни 
профил да дају своје предлоге и сугестије. Поред тога Соколовић је рекао да се сада у предлогу мења и 
назив овразовнг профила и предлаже се да то буде „техничар мехатронике возила“ и да се као разлог за 
ову промену наводи усклађивање са називом профила који се школује у средњим сручним школама у 
окружењу, Немачкој и Италији. 

Соколовић је става да овакав назив може довести до забуне код родитеља и ученика обзиром да већ 
имамо образовни профил са сличним називом (техничар мехатронике) и да ученици и родитељи неће 
разграничити да се та два профила баве различитим областима. 

У дискусију се укључила и Вера Живанић која је рекла да је поступак представника ЕТШ „Мија 
Станимировић“ неколегијалан и да треба видеи да ли се та иницијатива може привремено стопирати тако 
да и остале школе које су зантересоване дају своје мишљење о предлогу. Вера је рекла и да је и њој споран 
предлог новог назив образовног профила. 

Соколовић је додао да се слаже да се раи о неколегијалном гесту и да је он у више наврата позвао 
директор  ЕТШ „Мија Станимировић“ да закаже састанак радне групе. Соколовић је рекао да је након што је 
добио прдлог из Секторског већа разговарао са А. Стевановићем, директором ЕТШ „Мија Станимировић“ 
али да од њега није добио одговор зашто није заједница упозната и укључена у подношење иницијативе. 

Соколовић је рекао да неће ићи на састанак у суботу који школа организује у вези поднете 
иницијативе а на којој треба да буду присутни представници сервисера и факултета. 

У наставку свог излагања Соколовић је рекао да није сигуран да се може успорити доношење одлуке 
о усвајању измена стандарда квлификација на Секорском већу и да он није члан Секторског већа не би ни 
знали да је поднет предлог. 

Вера Живанић и Марјан Иванов су поставили питање да ли се зна у којој мери би измена стандарда 
квалификација профила утацала и на измену структуре стручне спреме  наставника који су потребни за 
реализацију наставе. 

У вези назива образовног профила секретар Заједнице, Горан Станковић, је предложио да би требао 
остати стари назив само би требало да уместо електротехничар буде техничар електронике на возилима јер 
би се на тај начин задржао континуитет између већ постојећег образовног профила и образовног профила 
са иновираним стандардима квалификација. 

Соколовић је додао да ће секретару Заједнице проследити Иницијативу коју ће он проследити 
члановима председништва уз предлог записника са састанка. 

Сви присутни чланови Председништва сложили су се да Небојша Соколовић у име Заједнице 
предложи да се Заједници да време да да своје мишљење о предлогу за измену стандарда квалификација и 
да предлог назива образовног профила није адекватан јер би се створила забуна код ученика и родитеља 
због већ постојећег образовног профила са сличним називом (техничар мехатронике) већ да се због 
континуитета са већ постојећим профилом размисли о називу „техничар за електронику на возилима“. 

Тачка 2. 

Небојша Соколовић је најавио другу тачку дневног реда и рекао да је Заједница пре више година 
сличну иницијативу слала високошколским установама, да су неке исту уважиле али да већина није. Даље 
је рекао да је питање након увођења Државне матуре да ли ће се уопште резултати са такмичењима моћи 
вредновати приликом уписа и да је његов предлог, да без обзира на ту непознаницу, текст иницијативе 
проследимо високошколским установама. 

Са наведеним предлогом сви су се сложили. Марјан Иванов је рекао да је био у контакту са деканом 
факултета у Чачку и да му је већ напоменуо о иницијативи која ће бити упућена. 

Соколовић је рекао да је ФТН у Новом Сада већ изразио спремност да уважи предлог Заједнице и да 
остаје да се нађу контакти за слање за ЕТФ у Београду, факултетима у Крагујевцу, Чачку, Нишу, Зрењанину, 
као и струковним академијама у Нишу, Београду /ВИШЕР/, Новом Саду, Суботици. 

Чланови председништва који имају неке контакт податке исте треба да доставе секретару Заједнице. 



Тачка 3. 

Соколовић је известио присутне чланове председништва да је крајем децембра добио позив да као 
представник Заједнице присуствује састанку у Секторском већу за инустријски развој у вези поднете 
иницијативе за иновирање стандарда квалификација за образаовни профил електротехничар обновљивих 
извора енергије. Због кратког рока у коме је састанак сазван /четвртак за понедељак/ и непозбавања 
природе састанка /да ли зову да би информисали о статусу предмета или допуне/ затражио је да се 
састанак помери за другу половну јануара и да се након тога ник није јављао у вези састанка. Додао је да је 
после нове године разговарао са Габријелом Грујић, Весном Фабијан и Иваном Стојановић из ГИЗ-а у вези 
образовног профила обнвљиви извори енергија и да  су и Габријела Грујић и Весна Фабијан дале подршку 
предлогу Заједнице. ГИЗ са друге стране има намеру да финансира пројекат у вези обновљивих извора 
енергије у периоду 2024-2026. и да ће и они подржати упис ученика у овај образовни профил као и 
финансирање набавке опреме за школе и да желе да подрже образовни профил који би добио подршку и 
Министарства провете и Агенције за квалификације. Даље, Соколовић је додао да је имао и контакт са 
представницима министарства енергетике и да му је речено да се спрема нова стратегија за поље 
енергетике и да досадашња подршка која је дата за време претходне министарке остаје. Након састанка у 
Секторском већу у четвртак имаће још нових информација. 

Марјан Иванов је рекао да је већину ствари Соколовић већиспричао и да је и он имао контакт са 
Габријелом Грујић и да је и њему рекла да је њена канцеларија заинтересована да тај образовни профил 
остане. 

Марјан је истакао и проблем контрадикторних најава у вези опстанка профила и да то исто има 
утицаја на школе приликом доношења одлуке да ли ће или не уписивати овај образовни профил. 

 

Тачка 4. 

Председавајући Соколовић је најавио да ће наредна седница Председништва и ИО бити одржана 3. 
марта у Крушевцу и да имамо још две школе које су изразиле спремност да буду домаћини /Техничка 
школа у Пироту и Новом Пазару/. 

Марјан Иванов је поднео кратак извештај са припремног састанка који је одржан 18. јануара у Руми а 
чија је тема била организација републичког такмичења за образовни профил сервисер термичких и 
расхладних уређаја. 

Соколовић је рекао да треба размишљати и о предлогу износа учешћа у организацији такмичења за 
ову годину. Да ће ускоро бити урађене нове дипломе и похвале. 

Марјан је рекао да за такмичење сервисера ту котизацију треба подићи на 2.500 динара јер су 
компоненте и потребан материјал поскупели. 

Секретар Горан Станковић је рекао да је послао Соколовићу поруку коју је он проследио шефици 
рачуноводства у вези фактурисања ове помоћи у новонасталој ситуацији око фискализације. 

 
Након овога председавајући седнице Небојша Соколовић захвалио се члановима на учешћу у раду и 

затворио седницу. 
 
Седница Председништва завршена је у 12.30 часова. 

 
 
  

 ЗАПИСНИЧАР ПРЕДСЕДАВАЈУЋИ 

__________________ _______________________  
 Горан Станковић Небојша Соколовић, дипл. инг.  


